
Besvarelse af spørgsmål nr. 258 (Alm. del), som Folke-
tingets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og 
sundhedsministeren den 9. februar 2006

Spørgsmål 258:
"Ministeren bedes oplyse, hvor mange økonomiske midler, der bliver brugt 
på informationskampagner rettet mod unge med henblik på forebyggelse af 
ludomani."

Svar:
Jeg kan oplyse, at de midler, som Indenrigs- og Sundhedsministeriet admi-
nistrerer på ludomaniområdet i henhold til § 26 i Skatteministeriets lov nr. 
462 af 31. maj 2000 om gevinstgivende spilleautomater, anvendes til be-
handling af ludomani. Midlerne ydes i overensstemmelse med loven som
tilskud til private behandlingshjem og -institutioner, der kan påtage sig op-
gaven. 

Som det fremgår af mit svar på spørgsmål nr. 246 (alm. del), som Folketin-
gets Sundhedsudvalg stillede den 31. januar 2006, har Indenrigs- og Sund-
hedsministeriet ikke aktuelt overvejelser om en informationsindsats vedrø-
rende ludomani. Ministeriet anvender således ikke midler på ludomanifore-
byggende kampagner for nærværende.

Det fremgår ligeledes af mit svar på spørgsmål nr. 246 at ludomanibe-
grænsende tiltag på spilleområdet som f.eks. oplysende kampagner, her-
under overfor unge, efter min opfattelse bør afvente resultaterne fra Skat-
teministeriets videnskabelige, landsdækkende undersøgelse af omfanget af 
og årsagerne til ludomani og de ændringer, som undersøgelsen eventuelt 
kan give anledning til på spilleområdet.

Ludomanibegrænsende tiltag bør således indgå i en sammenhæng med 
øvrige tiltag på spilleområdet.
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